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Protokół Nr LXII/2023 

z Sesji Rady Miasta Łańcuta 

odbytej w dniu 19 lipca 2023 r. 

  

LXII Sesja Rady Miasta Łańcuta VIII kadencji odbyła się pod przewodnictwem pana 

Adama Opałki– Wiceprzewodniczącego Rady Miasta. 

Sesja odbyła się w sali wystawowej Miejskiego Domu Kultury w Łańcucie - 

rozpoczęła się o godz. 15.00 i trwała do godz. 15.45. 

W Sesji na stan 15 radnych w chwili jej otwarcia uczestniczyło 12 radnych, wobec 

czego Prowadzący obrady stwierdził prawomocność obrad i podejmowania uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Miasta Łańcuta są 

nagrywane i transmitowane w Internecie. Pełna treść klauzuli informacyjnej 

dotyczącej nagrywania obrad Sesji znajduje się przed wejściem na salę posiedzeń. 

 

Prowadzący obrady przywitał zebranych gości i poinformował, że porządek Sesji 

przedstawia się następująco: 

 

1) Otwarcie. 

 

2) Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

 

3) Przyjęcie Protokołu Nr LXI/2023 z LXI Sesji Rady Miasta Łańcuta. 

 

4) Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta na 

rok 2023 (Druk Rady Miasta Nr 48/2023). 

 

5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Łańcuta (Druk Rady Miasta Nr 49/2023). 

 

6) Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego (Druk Rady Miasta Nr 43/2023). 

 

7) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Gminę Miasto Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 44/2023). 

 

8) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Miasto 

Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 45/2023). 

 
9) Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do wyrażenia opinii o kandydatach 

na ławników (Druk Rady Miasta Nr 46/2023). 
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10) Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników (Druk Rady Miasta Nr 47/2023). 

 

11) Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

Kontynuując, Wiceprzewodniczący Rady wyjaśnił, że stosownie do art. 20 ust. 1 pkt 

1a ustawy o samorządzie gminnym, Rada może wprowadzić zmiany w porządku 

obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady i zapytał, czy są 

jakieś propozycje zmian do ustalonego porządku obrad. 

 

Burmistrz Miasta pan Rafał Kumek, zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad 

w zakresie: 

 

➢ wprowadzenia dodatkowego punktu o treści „Podjęcie  uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Podkarpackiego (Druk Rady 

Miasta Nr 50/2023)”. 

Więcej uwag, ani wniosków o zmianę  porządku obrad nie zgłoszono. 

W związku z powyższym, Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

powyższy wniosek.  

 

Za wprowadzeniem do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Podkarpackiego, 

głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt wstrzymał się od głosu. 

Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że wniosek 

został przyjęty i zostanie rozpatrzony, jako pkt. 9. 

 

Po zakończeniu procedury głosowania, ostatecznie porządek obrad LXII Sesji 

ukształtował się następująco: 

 

1) Otwarcie. 

 

2) Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

 

3) Przyjęcie Protokołu Nr LXI/2023 z LXI Sesji Rady Miasta Łańcuta. 

 

4) Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta na 

rok 2023 (Druk Rady Miasta Nr 48/2023). 

 

5) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Łańcuta (Druk Rady Miasta Nr 49/2023). 

 

6) Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego (Druk Rady Miasta Nr 43/2023). 
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7) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Gminę Miasto Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 44/2023). 

 

8) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Miasto 

Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 45/2023). 

 
9) Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Podkarpackiego (Druk Rady Miasta Nr 50/2023). 

 
10) Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do wyrażenia opinii o kandydatach 

na ławników (Druk Rady Miasta Nr 46/2023). 

 

11) Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydatach na ławników (Druk Rady Miasta Nr 47/2023). 

 

12) Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

Ad.3 

Przyjęcie Protokołu Nr LXI/2023 z LXI Sesji Rady Miasta Łańcuta. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że stosownie do zapisów Statutu Miasta 

Łańcuta radni w obowiązującym terminie, nie zgłosili żadnych wniosków do Protokołu 

Nr LXI/2023 z LXI Sesji Rady Miasta Łańcuta, w związku z czym protokół został 

przyjęty.  

 

Ad.4 

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta 

na rok 2023 (Druk Rady Miasta Nr 48/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta na rok 

2022 w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, przedstawiła pani Alicja Helbin Skarbnik 

Miasta. Zaprezentowany projekt uchwały wprowadza następujące zmiany: 

− Zwiększa się dochody  bieżące  budżetu o kwotę  313 600,00 zł.   

− Zwiększa się wydatki  bieżące  budżetu o kwotę 313 600,00  zł. 

− Dokonuje się przeniesień wydatków bieżących i majątkowych budżetu na kwotę 

394 000,00 zł. 

− Dokonuje się zmiany planu dotacji podmiotowych dla jednostek spoza sektora 

finansów publicznych  i dotacji celowych dla jednostek sektora publicznego. 
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W dalszej kolejności, pani Skarbnik szczegółowo omówiła działy budżetu miasta 

w których, dokonywane są ww. zmiany z podaniem szczegółowych kwot i zakresu 

zadań planowanych do realizacji w ramach przeniesień. Uzyskane w wyniku zmian 

środki, zostały przeznaczone m.in. montaż nagłośnienia w budynku hali sportowej 

w Szkole Podstawowej Nr 3, dostosowanie szaletów miejskich przy ul. plac 

Sobieskiego i ul. Cetnarskiego do elektronicznego poboru opłat, dotacja celowa dla 

Muzeum – Zamek w Łańcucie na konserwację, rekonstrukcję, opracowanie i podanie 

materiału wykopaliskowego licznym analizom badawczym.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej pan Paweł Kuca poinformował, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały  i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Łańcuta na rok 2023, 

została podjęta i otrzymała Nr LXII/426/2023. 

 

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Łańcuta (Druk Rady Miasta Nr 49/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Miasta 

Łańcuta, w imieniu Burmistrza Miasta, przedstawiła pani Alicja Helbin Skarbnik 

Miasta. Objaśnienia do projektu uchwały przedstawiały się następująco:  

 

Niniejszą uchwałą dokonuje się zmiany w zakresie: 

 

1.Wykazu przedsięwzięć – Załącznik Nr 2. 

 

2.Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2036. 
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Wprowadza się nowe wieloletnie przedsięwzięcie: 

1) „Zmiana miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu tzw. 
Księże Górki” 
 wydatki bieżące  (poz.1.3.1.4)  

- limit wydatków w  2023 r. wynosi -     1 000,00 zł. 

- limit wydatków w  2024 r. wynosi -   10 000,00 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciw, 1 radny wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Łańcuta, została 

podjęta i otrzymała Nr LXII/427/2023. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 

członków zespołu interdyscyplinarnego (Druk Rady Miasta Nr 43/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego, w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, przedstawił pan 

Marek Rupar Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łańcucie. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiło się następująco: 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 r., poz. 40 z późn. zm.) oraz z art. 6 ust. 2 

pkt 1 Ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu przemocy domowej (Dz. U. 

z 2021 r. poz. 1249 z późn. zm.) do zadań własnych gminy należy w szczególności 

tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania przemocy domowej, w tym tworzenie 

zespołów interdyscyplinarnych. 

Sposób powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego 

został określony w Uchwale nr VI/32/2011 Rady Miasta Łańcuta z dnia 5 kwietnia 

2011r.  w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
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Zgodnie z nowelizacją Ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu 

przemocy domowej (Dz. U. z 2021 r., poz. 1249 z późn. zm.), która weszła w życie 

w dniu 22 czerwca 2023r.,w myśl art. 9a ust. 15 rada gminy określi, w drodze 

uchwały, tryb i sposób powoływania oraz odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego. 

W związku z tym, iż obowiązująca dotychczas  Ustawa o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie oraz w/w Uchwała nr VI/32/2011 Rady Miasta Łańcut z dnia 

5 kwietnia 2011 r. z dniem 22 czerwca 2023r. straciły swoją moc prawną, 

opracowano projekt nowej Uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

Ze względu na aktualny stan prawny zasadne jest przyjęcie przedłożonej 

Uchwały. 

Projekt Uchwały Rady Miasta Łańcuta w sprawie trybu i sposobu powoływania 

oraz odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego nie powoduje skutków 

finansowych dla budżetu Miasta Łańcut. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych pani Marta Szubart poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego, została podjęta i otrzymała Nr LXII/428/2023. 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

prowadzonych przez Gminę Miasto Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 44/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Gminę Miasto Łańcut, w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, przedstawiła pani 

Ewa Wolińska Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Zdrowia. Uzasadnienie 

do projektu uchwały przedstawiło się następująco: 
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Art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. b ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela (tekst 

jedn. Dz.U. 2023 r. poz. 984 ze zm.) zobowiązuje organ prowadzący szkołę do 

określania  w drodze uchwały tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych zatrudnionych w przedszkolach i szkołach 

z tym że wymiar ten nie może przekraczać 22 godzin.  

W obecnie obowiązującej uchwale określono dla wszystkich wyżej wymienionych 

nauczycieli tygodniowy wymiar zajęć w wysokości 20 godzin tygodniowo. 

Mając na uwadze zmiany legislacyjne w zakresie zapewnienia odpowiedniej liczby 

specjalistów oraz chęć zapewnienia uczniom i rodzicom jak największej dostępności 

do w/w specjalistów zasadnym jest zwiększenie pensum nauczycieli specjalistów 

z 20 do 22 godzin tygodniowo. 

Zgodnie z art. 42 ust 7 pkt 3 lit. c w/w ustawy organ prowadzący został zobligowany 

do określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi 

dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, z tym że wymiar ten nie może przekraczać 25 godzin. 

W obecnie obowiązującej uchwale tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin 

nauczycieli prowadzących zajęcia z grupami dzieci 6-letnich i dzieci młodszych 

wynosi 22 godziny, proponuje się aby od 1 września 2023 r. wymiar ten wynosił 

25 godzin. Proponowana liczba godzin 25 w pełni zaspokoi potrzeby kadrowe 

w naszych przedszkolach. 

Projekt uchwały zgodnie z art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 23 maja 1991 r. o związkach 

zawodowych (tekst jedn. Dz. U. z 2022 r,  poz. 854 ze zm. ) został przedstawiony 

związkom zawodowym, celem wydania stosownych opinii. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, radna Marta Szubart poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Zabierając głos w dyskusji, radna  Karolina Pill – Sowa poprosiła o udzielenie 

odpowiedzi na pytanie: 

- jaki jest powód proponowanych w projekcie uchwały zmian w zakresie zwiększenia 

wymiaru godzin, które jak stwierdziła są dodatkowymi bezpłatnymi godzinami pracy 

nauczyciela  Zapytała również, czy wzrost godzin będzie równoznaczny z podwyżką 

wynagrodzenia. 

 

Odpowiadając na powyższe, pani Ewa Wolińska wyjaśniła, że wymiar godzin 

nauczyciela wynosi 40 godzin w ramach których pojawi się pensum w wysokości 

22 godzin. 
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W dalszej kolejności, na prośbę radnej Karoliny Pill – Sowy pani Wolińska odczytała 

opinię Związku Nauczycielstwa Polskiego odnoszącą się do procedowanego projektu 

uchwały. Jednocześnie podkreśliła, że opinia ZNP nie jest wiążąca dla organu 

prowadzącego szkołę ponieważ obowiązującą jest ustawa  - Karta Nauczyciela, 

i stosownie do zapisów w niej zawartych maksymalna liczba godzin nauczycieli 

specjalistów wynosi 25.  

 

Burmistrz Miasta pan Rafał Kumek w swojej wypowiedzi zwrócił uwagę na nakłady 

finansowe, które trzeba zabezpieczyć w budżecie miasta w celu zapewnienia 

prawidłowego funkcjonowania szkół, przedszkoli i żłobków. Podkreślił również że 

Miasto przejęto z 50 milionowym zadłużeniem natomiast  w obecnie trwającej 

kadencji nie zaciągnęło kredytów na wydatki bieżące, co przekłada się na realizację 

licznych inicjatyw z zakresu sfery inwestycyjnej, społecznej czy edukacyjnej. 

Odnosząc się do analizowanego dokumentu zaznaczył że został on przygotowany 

zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa, czyli stosownie do wprowadzonych 

przez Rząd RP zmian legislacyjnych. 

 

W dalszej kolejności  doszło do polemiki pomiędzy Burmistrzem a radną Karoliną Pill  

- Sowa opartej na wzajemnych krytycznych uwagach dotyczących podejmowanych 

działań.  

 

Wyrażając swoje zdanie w temacie, radny Adam Bielecki poinformował, że będzie 

głosował przeciw procedowanemu  projektowi uchwały. Uzasadniając swoje 

stanowisko zwrócił uwagę na wysokość wynagrodzeń nauczycieli nieadekwatnych  

do dokładnych im nowych  obowiązków. Podkreślił, że zawód nauczyciela jest 

odpowiedzialny i odpowiada On przed wymiarem sprawiedliwości za grupę swoich 

podopiecznych, nawet jeśli pracuje społeczniei. 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 radnych było przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za 

pomocą urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowań radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Gminę Miasto Łańcut, została podjęta i otrzymała Nr LXII/429/2023. 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych prowadzonych 

przez Gminę Miasto Łańcut (Druk Rady Miasta Nr 45/2023). 
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Projekt uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach publicznych prowadzonych przez 

Gminę Miasto Łańcut, wraz z autopoprawką w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, 

przedstawiła pani Ewa Wolińska Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Zdrowia. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiło się następująco: 

 

Maksymalna wysokość opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego podlega 

waloryzacji. Waloryzacja wysokości opłaty polega na pomożeniu kwoty opłaty z roku, 

w którym była dokonywana ostatnia waloryzacja przez wskaźnik waloryzacji  

i zaokrągleniu w dół do pełnych groszy.  

Zgodnie z obwieszczeniem Ministra Edukacji i Nauki z dnia 23 lutego 2023 r.  

w sprawie wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego (M.P. 2023, 243) w/w wskaźnik wynosi 

1,144, a maksymalna kwota opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

wynosi 1,30 zł. 

Mając na uwadze powyższe, konieczne jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały  Nr XL/269/2018 Rady Miasta Łańcuta z dnia 22 marca 2018 r. i zwiększenie 

stawki z 1 zł na 1,14 zł za każda godzinę świadczeń w zakresie wychowania 

przedszkolnego przekraczającego pięć godzin bezpłatnego nauczania. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, radna Marta Szubart poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę 

Miasto Łańcut, została podjęta i otrzymała Nr LXII/430/2023. 

 

Ad.9 

Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Podkarpackiego (Druk Rady Miasta Nr 50/2023). 
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Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Podkarpackiego przedstawił pan Rafał Kumek Burmistrza Miasta Łańcuta. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiło się następująco: 

 

Pomoc finansowa dla Województwa Podkarpackiego na wykonanie prac 

obejmujących m.in. konserwację, rekonstrukcję, opracowanie i poddanie materiału 

wykopaliskowego analizom badawczym. 

Pozyskanie środków jest niezbędne dla pełnego, merytorycznego i 

technicznego rozpoczęcia i przeprowadzenia wszystkich założonych prac badawczo-

analitycznych.  Materiał archeologiczny pochodzi z jednego z najstarszych i 

najcenniejszych historycznych obszarów Łańcuta, tj. dawnego wzgórza zamkowego 

(dziś plebańskiego) stanowiącego w XIV-XVII w. siedzibę rodową pierwszych 

władających miastem rodzin – Pileckich i Stadnickich. Pozyskany materiał stanowi 

unikatowy dla miasta zbiór o ogromnej wartości historycznej i materialnej. Obejmuje 

on ceramikę, kafle, elementy z żelaza, kości i inne, w sumie 20 000 cennych 

obiektów. Podsumowaniem prac ma być publikacja, zawierająca szeroko pojęte 

wyniki badań. 

Realizacja uchwały przyczyni się m. in. do zachowania zasobów dziedzictwa 

kulturowego, do podniesienia świadomości, tożsamości kulturowej mieszkańców 

Łańcuta, poprawy atrakcyjności turystycznej miasta oraz jego promocji. Mając 

powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest w pełni uzasadnione.  

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, radna Dorota Chudzik poinformowała, że Komisja 

rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go zaopiniowała. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, radna Grażyna Szybiak poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radny Wrzesław Żurawski wyraził zadowolenie z przedmiotowego projektu uchwały, 

który jego zdaniem jest chlubnym początkiem nowej ery współpracy pomiędzy 

Miastem a Muzeum – Zamkiem w Łańcucie. Poinformował, że w poprzednich 

kadencjach ze swej strony  podejmował próby inicjatyw w powyższym zakresie 

poprzez organizowanie posiedzeń z udziałem przedstawicieli Zamku, Miasta, 

przewodników, jednak nie osiągnięto zamierzonego celu. Powracając do 

procedowanego dokumentu stwierdził, że dotyczy on konkretnych deklaracji tj. 

wsparcia  Muzeum – Zamek w Łańcucie przez Miasto poprzez udzielenie dotacji 

z przeznaczeniem na projekt archeologiczny dlatego też popiera propozycję 

zaprezentowanej uchwały.   

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji, Prowadzący obrady, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Podkarpackiego, 

została podjęta i otrzymała Nr LXII/431/2023. 

 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do wyrażenia opinii 

o kandydatach na ławników (Druk Rady Miasta Nr 46/2023). 

 

Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania zgłoszonych 

kandydatów na ławników, w imieniu Burmistrza Miasta Łańcuta, przedstawił pan 

Adam Opałka Wiceprzewodniczący Rady. Uzasadnienie do projektu uchwały 

przedstawiło się następująco: 

 

Stosownie do regulacji wynikających z ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju 

sądów powszechnych  w roku bieżącym odbędą się wybory na ławników do Sądu 

Okręgowego  w Rzeszowie  oraz do Sądu Rejonowego w Łańcucie na kadencję 

2024-2027.  

Prezes  Sądu Okręgowego w Rzeszowie zgłosił Radzie Miasta Łańcuta następujące 

liczby ławników : 

• 1 ławnika do Sądu Okręgowego w Rzeszowie, 

• 4 ławników do Sądu Rejonowego w Łańcucie. 

Rada   Miasta winna dokonać wyboru ławników do końca października 2023 r. 

spośród kandydatów zgłoszonych w terminie do 30 czerwca 2023 r.  

            Zgodnie z art. 163 § 2 wyżej przywołanej ustawy przed przystąpieniem do 

wyborów, Rada powołuje zespół, który przedstawia na sesji swoją opinię o 

zgłoszonych kandydatach, w szczególności  w zakresie spełnienia przez nich 

wymogów określonych w ustawie.   

W przypisanym terminie tj. do 30 czerwca do Rady Miasta Łańcuta  wpłynęła tylko                                 

1 kandydatura na ławnika do Sądu Rejonowego w Łańcucie. Powyższe uzasadnia 

konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady pan Adam Opałka poinformował, że przedmiotowy projekt 

uchwały był rozpatrywany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 18 lipca 2023 r 

i poprosił o przedstawienie opinii Komisji Spraw Społecznych. 

 

Przewodnicząca Spraw Społecznych poinformowała, że Komisja pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały z uwzględnieniem wyłonionego spośród 

radnych składu osobowego zespołu do wyrażenia opinii o kandydatach na ławników. 
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Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 

 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji i zgłoszeń innych kandydatur, Prowadzący obrady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały z treścią § 1 powołującego zespół do 

przygotowania i przedstawienia Radzie Miasta Łańcuta, przed przystąpieniem do 

wyborów ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 opinii 

o zgłoszonych kandydatach w osobach: 

1. Radna Marta Szubart 

2. Radny Adam Bielecki 

3. Radny Damian Szubart 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie powołania zespołu do wyrażenia opinii o kandydatach na ławników, 

została podjęta i otrzymała Nr LXII/432/2023. 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego 

Policji informacji o kandydatach na ławników (Druk Rady Miasta Nr 47/2023). 

 

Wiceprzewodniczący Rady, pan Adam Opałka poinformował, że stosownie do 

regulacji wynikających z ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów 

powszechnych   zgodnie z art. 162 § 9 przed przystąpieniem do wyborów, Rada 

Gminy  zasięga informacji od Komendanta Wojewódzkiego Policji o kandydatach na 

ławników. Powyższe uzasadnia konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. 

Treść § 1 brzmi  

„1. 1. Postanawia się zasięgnąć od Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Rzeszowie informacji o kandydatce na ławnika  Pani Beacie Olbrycht zgłoszonej  

w wyborach na kadencję 2024 – 2027, w trybie art. 162 § 9 ustawy z dnia 27 lipca 

2001 r. - Prawo o ustroju sądów powszechnych: 

 

2. Upoważnia się Przewodniczącego Rady Miasta Łańcuta do przesłania wraz 

z uchwałą, danych osobowych kandydatki na ławnika, o których mowa w ust. 1:” 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, radna Marta Szubart poinformowała, 

że Komisja rozpatrywała przedmiotowy projekt uchwały i pozytywnie go 

zaopiniowała. 

 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, wniosków, ani propozycji zmian do przedmiotowego 

dokumentu. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał 

się od głosu. Głosowanie zostało przeprowadzone w sposób jawny za pomocą 

urządzeń, umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych.  

Na podstawie wyników głosowania, Prowadzący obrady stwierdził, że uchwała 

w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji 

o kandydatach na ławników, została podjęta i otrzymała Nr LXII/433/2023. 

 

Ad.12 

Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

Na prośbę radnego Wrzesława Żurawskiego, pan Michał Mglej Zastępca Burmistrza 

udzielił szczegółowych informacji w kwestii przybliżonego terminu wyłożenia do 

publicznego wglądu projektów:  

Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla centrum miasta Łańcuta,  

Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Łańcucie.   

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady zamknął LXII Sesję 

Rady Miasta Łańcuta. 

 

Na tym protokół zakończono. 

    

Protokołowała:  

 

Małgorzata Rzeszutek 

 

Wiceprzewodniczący Rady: Adam Opałka 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


